

上海对外经贸大学“专升本”考试大纲

《英语口语》

一、适用范围

本大纲适用于上海对外经贸大学 2018 年专升本入学考试《英语口语》科目。考试对象为参加选拔考试的所有考生。

二、考试目标

本次考试为闭卷，测试学生英语听力理解和口语表达水平，检查学生是否达到《高等学校英语专业英语教学大纲》对听力和口语的技能所做的相关要求。

三、考试形式

1. 考试形式：计算机软件（满分 50 分）
2. 考试时间：20 分钟
3. 考试题型：听力填空、单项选择、判断题、朗读、口头回答
4. 卷面分数构成：听力填空（10 分）、单项选择（10 分）、判断题（5 分）、朗读（20 分）、口头回答（5 分）

四、考试内容与要求

（一）听力理解

考点：本部分测试学生听力理解能力、拼写熟练程度以及逻辑判断的能力。

考试内容：本部分包括短文听力填空、短对话单项选择、短文判断题三部分内容。

考试要求：要求能听懂英语国家人士关于日常生活与社会生活的谈话，以及中等难度的听力材料。能结合说话者的态度、感情和真实意图理解大意，能辨别各种英语变体。

（二）口头表达

考点：本部分测试学生发音、语速和语调、以及逻辑思考、口头表达能力。

考试内容：本部分包括朗读短文和口头回答两部分内容。

考试要求：要求考生能用正确的发音和流利的语速朗读短文，并能根据问题自如地进行口头回答。考生的语言能力将根据他在考试中的表现进行测定。

五、考试软件系统说明

请考生仔细阅读考试软件系统说明，提前熟悉操作系统。

1. 考前话筒和耳机测试：点击“Record”按钮并且对准话筒发音，自动录音 5 秒钟后生成文件；点击“Play”按钮，检验试音录放声音效果，没有问题点击“Next”按钮，输入准考证号和姓名，点击“Enter”按钮进入考试。如果话筒和耳机有问题，请举手示意老师来解决。

Instructions

1. Click the Record button to check your microphone
(Record time: 5 second)

0:00.000

2. Click the Play button to listen to your recording

3. Click the Next button if you can hear your own recording

Instructions

1. Click the Record button to check your microphone
(Record time: 5 second)

Finished

2. Click the Play button to listen to your recording

3. Click the Next button if you can hear your own recording

Student ID:

Name:

2.听力考试中的填空题、单选题、判断题（见下面三张截图）。

注意：答案必须填写在考务发放的考卷上（直接写在电脑中的无效），考试结束时，监考老师会收取考生的考卷。



Listening(I) | Listening(II) | Listening(III) | Read and Record | Respond...

Total: 1



In this part, you are going to hear a short passage ONLY ONCE. Fill in the blanks with the missing words you hear. You only need to type one word for each blank.

1. There are many 1 for why UFOs visit the Earth. The most popular one is that they may contain visitors from other 2 . To fly such an aircraft, their builders must develop different forms of 3 , because they seem to fly much faster than normal aircraft. The UFOs, it is even believed, must contain 4 from other planets who are studying life on earth. It is even believed that several such 5 may have landed on earth and the space visitors maybe living

(1) (6) (2) (7) (3) (8) (4) (9) (5) (10) 

Listening(I) | Listening(II) | Listening(III) | Read and Record | Respond...

Total: 5 <<Previous Next >>

You will hear a passage. Choose the correct answer to each question below.

Questions 1 to 5 are based on this passage.



1. What do we learn from the conversation about Miss Rowling's first book?

Answer:


- A. It was about a little animal.
 B. It took her six years to write.
 C. It was adapted from a fairy tale.
 D. It was about a little girl and her pet.

2012年专升本英语听说 ID: 1 Name: 1 Submit

Listening(I) | **Listening(II)** | Listening(III) | Read and Record | Respond...

Total: 1

You will hear a short dialogue ONLY ONCE. Read the statements below before you start listening. Choose T if the statement is true according to what you hear and an F if it is false.

1. 

(1) The woman is going to visit Quebec next summer to attend a friend's wedding.

(2) Montreal is the capital city of the province.

(3) People could hardly understand her if she speaks English in Montreal.

(4) Montreal is the third largest French speaking city in the world.

(5) All the street signs there are in English.

(1) (2) (3) (4)

(5) (6)

考试每一模块考题的屏幕上都有一个喇叭，点击喇叭即开始播放听力声音。由于录音文件只能播放一遍，所以提醒大家，可先把这一模块题中的内容全部看一遍后，再点喇叭播放，单选题不要忘记点“Next”按钮，总共有5题左右。

3. 考试最后两部分为录音题。（见下面二张截图）

2012年专升本英语听说 ID: 1 Name: 1 Submit

Listening(I) | Listening(II) | **Listening(III)** | Read and Record | Respond...

Total: 1

In this part, you are required to read the passage as is shown on the computer. Please make sure you have lowered down your microphone and are now ready for the test. Click the "Start" button to record your voice on the computer. Start recording when you hear a beep sound. You have 60

1.

The 1976 edition of Webster's dictionary has about 2,600 pages and over 450,000 words. Where did all those words come from? The first American English words were borrowed from Indian languages. Words were borrowed from other languages, too. Sometimes the spelling and pronunciation were changed, but the meaning was kept. Thousands of things have been invented and names have been made up for them. Automobile, bicycle, radio, television, computer and record-player were not included in Webster's first dictionary, but they are in every English dictionary that is published now. Hundreds of new materials have been invented. Plastics, orlon, and nylon are only a few of the words that have been added to English in this way. Right now, people who make dictionaries are gathering lists of words that will be added to their next dictionary.

Recording time(second) : 60 Start 00:00.000 Stop Play(yours)

2012年专升本英语听说 ID: 1 Name: 1 **Submit**

Listening(I) | Listening(II) | Listening(III) | Read and Record | Respond...

Total: 1

In this part, you will be asked to finish 5 recording items. Listen to the computer first before you respond to the questions and start each recording item. For each item, listen and record ONLY ONCE. Each recording should be finished within 20 seconds.

1.

Record time(second): 20

0:00.000

Start1	Stop1	Play1[yours]
Start2	Stop2	Play2[yours]
Start3	Stop3	Play3[yours]
Start4	Stop4	Play4[yours]
Start5	Stop5	Play5[yours]

注意：录音时，一旦点击“Start”按钮开始录音，可以看到录音计时开始，这时考生必须开口发声，在规定的计时时间里完成录音。录音只有一次机会。如果考试时间允许，可以听一下自己录音的内容以检查是否录音成功。每次录音结束时，电脑会有几秒停顿的时间，属正常现象，为电脑在保存录音文件。（开考前试话筒，录音5秒结束时，也会有停顿的感觉）。

4.每位考生的考试时间是独立倒计时的，倒计时为00时，考试结束（全部考试内容会隐藏）。考生完成全部考题后，必须点击电脑上的“submit”交卷按钮；

5.特别提醒：电脑桌下有电源线和网线，考试时请务必当心脚下，不要踢到，以免影响考试。

6.考试过程中如果出现意外情况，请举手示意，由监考老师来解决。